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دیدگـاه

گفت وگو

  کوتاه 
تسنیم: پزشک تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در بازی 
با النصر ترابی و امیری آسیب جدی تری داشتند که برای 
تصویربرداری و بررسی های پاراکلینیکی هماهنگی صورت 
گرفته است. دکتر علیرضا حقیقت در گفت وگو با رسانه رسمی 
باشگاه پرسپولیس، اظهار داشت: آسیب دیدگی مهدی ترابی 
را همه دیدند. بدشانسی بدی بود. خودش گفت که پایش در 
یک چاله رفت که پیامد آن پیچیدن مچ پایش بود. ما بلافاصله 
اقدامات پزشکی اولیه را انجام دادیم، ولی برای ارزیابی دقیق تر 
به معاینه و شرح حال بعدی نیاز است و برای بررسی های 
پاراکلینیکی اعزام می شود. وی ادامه داد: آسیب دیدگی وحید 
امیری هم از ناحیه همسترینگ است و در مورد او نیز اقدامات 
پزشکی اولیه صورت گرفت. برای تعیین میزان آسیب، هماهنگ 
شده است و دیروز )چهارشنبه( برای MRI اعزام شد. پزشک 
پرسپولیس خاطرنشان کرد: بعد از بررسی ها و تعیین میزان 
آسیب، برنامه درمانی طراحی می شود تا بازیکنان در سریع ترین 

زمان ممکن در اختیار کادر فنی قرار بگیرد. 
ایسنا: مدافع ذوب آهن می گوید این تیم وضعیت خوبی 
دارد و در آینده از ذوب آهن بیشتر می شنوید. شایان مصلح در 
گفت وگو با ایسنا در رابطه با حضورش در ذوب آهن اظهار کرد: 
شرایط این تیم نسبت به سال های قبل تفاوت پیدا کرده و کادر 
و بازیکنان جدید به این تیم آمدند. همه چیز دست به دست هم 
داده که تجربه جدیدی در این تیم رقم بخورد. عملکرد تیم 
محمد ربیعی تا اینجا مثبت بود و بعد از این هم از ذوب آهن 
بیشتر خواهید شنید. او ادامه داد: ذوب آهن نیاز به زمان دارد و 
کم کم آن تیمی که حرفی برای گفتن خواهد داشت را می بینید. 
به مرور زمان می شود ذوب آهن را به جایگاه گذشته اش برگرداند. 
با یک سال نمی شود بهترین نتایج را رقم زد اما این تیم در آینده 

حرف زیادی برای گفتن خواهد داشت. 

بیــن المــلل 
 از نظر اوله گونار سولشر تصمیم منچستریونایتد برای 
بازگرداندن رونالدو به اولدترافورد اشتباه بود. به گزارش تلگراف، 
پس از بازگشت رونالدو به منچستریونایتد، سرمربی این تیم دو 
بار تغییر کرد و در نهایت این بازیکن پرتغالی با جنجال زیاد این 
باشگاه لیگ برتری را ترک کرد. اوله گونار سولشر اعتراف کرد که 
انتخاب نکردن رونالدو بسیار سخت بود؛ چرا که آن زمان هنوز یکی 
از بهترین های جهان بود. رونالدو سال های ۲۰۰۳ تا ۲۰۰۹ برای این 
باشگاه انگلیسی بازی کرد و اوت ۲۰۲۱ به این تیم بازگشت و در 
اولین فصل پس از بازگشتش ۲۴ گل به ثمر رساند. سولشر به دلیل 
ناکامی ها نوامبر ۲۰۲۱ اخراج شد. رونالدو هم درست یک سال بعد 
یعنی در نوامبر ۲۰۲۲، پس از اختلاف نظر با اریک تن هاخ، سرمربی 
هلندی، مصاحبه ای پر سر و صدا انجام داد که در آن باشگاه را به 
خیانت متهم کرد. منچستریونایتد هم پس از انتشار گفت وگوی 
رونالدو با پیرس مورگان، خبرنگار سرشناس انگلیسی، قرارداد 
CR7 را فسخ کرد. سولشر درباره بازگشت رونالدو به جمع شیاطین 
سرخ گفت: وقتی قرار شد رونالدو را به خدمت بگیریم خیلی فکر 
کردم. امتناع از آن بسیار دشوار بود و احساس می کردم باید او را 

جذب کنیم اما معلوم شد که تصمیم اشتباهی 
بوده است. وقتی او قرارداد بست و هواداران در 
روز پیروزی چهار بر یک برابر نیوکاسل او را 
بارها تشویق کردند حس خیلی خوبی داشت و 
خود رونالدو هم احساس خوبی را تجربه کرد. 

رونالدو آن زمان یکی از بهترین گلزنان 
جهان بود و قدرتمند به نظر می رسید. 
پس از سولشر، رالف رانگنیک، هدایت 

شیاطین سرخ را بر عهده گرفت 
که تیم با او ششم شد و در ادامه 

اریک تن هاخ به باشگاه آمد که 
رونالدو بلافاصله با او دچار 

مشکل شد. رونالدو از 
در   ۲۰۲۲ دسامبر 
النصر عربستان بازی 

می کند. 
 

غذا بد بود طلای جهانی را  
از دست دادم! 

ایسنا: بانوی قهرمان پارالمپیک توکیو در 
پرتاب نیزه گفت: هر چند در مسابقات جهانی 
فرانسه به دلیل شرایط بد غذایی رکوردم افت 
پیدا کرد و مدال طلای خود را از دست دادم 
اما در هانگژو این ناکامی را جبران و بهترین 
نتیجه را کسب خواهم کرد. هاشمیه متقیان 
در گفت وگو با ایسنا، یکی از عوامل افت رکورد 
خود در مسابقات جهانی فرانسه را شرایط بد 
غذایی در جریان این رقابت ها عنوان کرد و 
اظهار داشت: قبل از اعزام به مسابقات جهانی 
فرانسه قول مدال و رکوردشکنی داده بودم 
اما متاسفانه به دلیل شرایط بد غذایی که 
اصلا به درد یک ورزشکار حرفه ای نمی خورد 
بدنم تحلیل رفت و نتوانستم این افت را تا روز 
مسابقات جبران کنم. البته تا چند روز اول 
شرایطم خوب بود اما به دلیل فاصله زمانی که تا 
شروع مسابقات داشتم دچار افت شدم و حتی 

نتوانستم رکورد شخصی خود را تکرار کنم. 

خارج ازمستطیل سبز

توهین درویش بعد از عکس یادگاری  
دخترش با رونالدو

تسنیم: درویش از موقعیت خودش به عنوان 
مدیرعامل پرسپولیس سوءاستفاده می کند و 
دخترش را به عنوان مترجم به فرودگاه می برد 
تا در عکس یادگاری با ستاره فوتبال جهان 

تنها نباشد. 
مدیرعامل واکنش در توجیه این موضوع 
گفته است: »بخل و حسد تمام تار و پود 
خیلی ها را گرفته است، مدت هاست که هر 
وقت احتیاج بود از بچه هایم استفاده می کردم، 
خوشبختانه از آن خانواده هایی نیستیم که برای 
هر کدام از اعضای خانواده حقوق تعیین کنیم، 
از دختر خودم به عنوان مترجم کمک گرفتم، 
این اتفاق برای اولین بار رخ نداد و چندین بار 

تکرار شده بود ولی در گذشته دوربین نبود.

خبـــــر

کیفیت پایین  پرسپولیس در لیگ قهرمانان 

پرسپولیس مقابل النصر تن به شکست داد. در این بازی 
کیفیت خوبی از پرسپولیس شاهد نبودیم و آن شادابی و نشاط 
همیشگی که از تیم انتظار داشتیم و شجاعتی که باید در ساق 
پای بچه ها دیده می شد وجود نداشت و همین موضوع بازی را از 
تب و تاب انداخته بود. به نظر می رسد بازیکنان تحت تاثیر اسم 
بزرگ ستاره های تیم حریف قرار داشتند و با استرس در زمین 
حاضر شدند و حریف هم به خوبی از این ضعف استفاده کرد و 
به پرسپولیس ضربه زد. در خط هافبک پرسپولیس شادابی 
همیشگی را شاهد نبودیم و همین گره کار بود. مصدومیت 
مهدی ترابی در ابتدای بازی به نوعی پرسپولیس با فلج کرد 
و اخراج سرلک هم مزید بر علت شد که دیگر بازی از کنترل 
پرسپولیس خارج شود و اگر درخشش بیرانوند نبود شاید 
گل های بیشتری هم دریافت می کردیم. به نظرم پرسپولیس 
به هیچ وجه شایسته گرفتن امتیاز در این بازی نبود. نبود یک 
مهاجم با کیفیت در ترکیب پرسپولیس هم به چشم می آمد. 
شهاب زاهدی استانداردهای یک مهاجم گلزن را ندارد و فرصت 
خوبی را هم از دست داد. مهاجم جدید خارجی که گرفتند هم 
نمی دانیم چقدر کیفیت دارد و می تواند کمک کند یا نه. این یک 
مشکل بزرگ و جدی برای پرسپولیس است. قبول دارم کیفیت 
چمن روی کیفیت بازی تاثیر منفی گذاشت ولی خب این 
شرایط برای دو تیم بود و اینطور نبود که فقط برای پرسپولیس 
باشد. تیم حریف به خوبی این ضعف چمن را مدیریت کرد ولی 
پرسپولیس نتوانست برای آن راهکاری داشته باشد پس نباید 
نتیجه بازی را خیلی متاثیر از کیفیت چمن ورزشگاه بدانیم. از 
دست دادن سه امتیاز خانگی در ابتدای کار پرسپولیس را خیلی 
عقب انداخت ولی فکر می کنم هنوز شرایط برای بازگشت محیا 
باشد. کیفیت پرسپولیس و النصر بالاتر از دو تیم دیگر گروه 
است و حتی اگر به واسطه این شکست شانس سرگروهی را هم 
از دست بدهیم پرسپولیس می تواند بدون مشکل به عنوان تیم 

دوم گروه صعود کند. 

رحیم یوسفی پیشکسوت پرسپولیس و 
کارشناس فوتبال در خصوص حواشی دیدار 
این تیم مقابل النصر در لیگ قهرمانان آسیا 

صحبت کرد. 
   در مورد بازی پرسپولیس و النصر و 

حاشیه های آن چه نظری دارید؟
به نظرم مسئولانی که وظیفه داشتند 
تا برنامه ها را مدیریت کنند انتظار چنین 
استقبال بی سابقه ای را از کریستیانو رونالدو 
نداشتند. مردم ایران بسیار احساسی رفتار 
می کنند و وقتی این تصور برای آنها ایجاد 
می شود در رویداد یا اتفاقی از دیگران عقب 
مانده اند از هر سو هجوم می آورند تا خود را 
به محل رخ دادن اتفاق برسانند. چهره های 
شاخص به کشورهای مختلف رفته اند و 
استقبال های زیادی از آنها شده، بنابراین 
چنین  پیش بینی  باید  هم  ما  مسئولان 
استقبالی را از رونالدو می کردند ولی به  نظرم 
به فکرشان نرسیده بود که ممکن است تا این 
اندازه حضور رونالدو سیل جمعیت را به محل 
اقامت او بکشاند. قدردانی از کریستیانو رونالدو 
و سادیو مانه اتفاق قشنگی بود و به همین 
خاطر فرش نفیس به آنها داده شد تا در خاطر 
این دو بازیکن مطرح حضور در ایران ماندگار 
شود ولی وقتی باشگاه بدهکاری زیادی دارد 
و بازیکنان و کادرفنی حق و حقوق خود را 
نگرفته اند نیاز به دادن کادوهای تا این اندازه 
گرانقیمت نبود. باشگاه پیشکسوتانی دارد که 
لنگ ۵۰ هزار تومان هستند و به نظرم دادن 
چنین کادویی با ارزشی بالا نیاز نبود. حضور 
دختر مدیرعامل باشگاه در مراسم استقبال 
از تیم النصر به عنوان مترجم کاری بود که 
اگر انجام نمی شد بهتر بود. اینکه او قبلًا هم 
نقش مترجم باشگاه را داشته دلیل نمی شد که 
در این بازی مهم چنین اتفاقی بیفتد. به نظر 
رسید مدیرعامل پرسپولیس قصد سوءاستفاده 
از موقعیت خود را داشته است. کریستیانو 
رونالدو دیگر ستاره های النصر بیش از اندازه 
در ذهن بازیکنان ما بزرگ شده بودند. در حالی 
که رونالدو نتوانست در حد و اندازه بالایی بازی 

کند و موفق به گلزنی هم نشد. 
چگونه  را  گل محمدی  عملکرد   

ارزیابی می کنید؟
پرسپولیس مقابل النصر ترسو بازی کرد 
و به نظرم محتاط بودن بیش از حد یحیی 
گل محمدی باعث شد تا این موضوع به 
بازیکنان انتقال پیدا کند. دلیلی نداشت 
پرسپولیس با سیستم ۵-۱-۴ بازی کند و 
کاملًا دفاعی در زمین خودی بماند. تیم هایی 
که از رقبا امتیاز کامل می گیرند در زمین 
حریف بازی می کنند و بازی رو به عقب و 
کاملًا محتاط پرسپولیس باعث شد تا روی 
توپی که بیرانوند می توانست جمع کند، علی 
نعمتی عجولانه ضربه ای بزند که توپ پس از 
برخورد به وحید امیری از دستان بیرانوند دور 
و تبدیل به گل اول حریف شود. بعد از آن هم 
پرسپولیس که یک بازیکن کمتر داشت بازی 
رو به جلویی را انجام نداد تا النصر گل دوم را 

هم به ثمر برسانند. 

حمید درخشان 
کارشناس فوتبال 

پیشکسوت فوتبال:  
پرسپولیس مقابل 

النصر ترسو   بازی کرد 

واعظ آشتیانی: درویش اشتباه کرد و خوش سلیقگی نکرد
حضور اعضای تیم فوتبال النصر عربستان 
و کریستیانو رونالدو در ایران با حواشی و 
نتقادات مختلفی همراه بود و در این بین  ا
امیرواعظ آشتیانی نیز یکی از منتقدان بود. 
مدیرعامل اسبق استقلال که نسبت به عملکرد 
رضا درویش نقد داشت، صحبت هایی جنجالی 
هم در خصوص استقبال مردم از کریستیانو 
رونالدو مطرح کرد و آن را حاصل عدم 

فرهنگ سازی و استثمار دانست. 

حضور النصر در ایران با حواشی 
زیادی همراه بود؛ از استقبال مدیران 
پرسپولیس از رونالدو تا اتفاقاتی که 
مقابل هتل رخ داد. شما درباره این مسائل 

چه نظری دارید؟
من خیلی درباره این مسائل صحبت کردم 
اما اگر بخواهیم به صورت کلی و منطقی نگاه 
کنیم، باید ببینیم سرمنشا این اتفاقات چیست؟ 
باید آسیب شناسی کنیم که چه موضوعی بستر 
این اتفاقات را فراهم می کند؟ در هر صورت به 
راحتی نمی شود جلوی مردم و نسل جوان را 
گرفت اما باید ببینیم ما کجا کوتاهی کرده ایم؟ 
واقعا در بخش فرهنگی و بستر های فرهنگی 
نتوانستیم به درستی مسائل را منتقل کنیم. 
خود ورزش از ابزارهای بسیار توانمند برای 

بسترسازی فرهنگی در یک جامعه است اما 
باید بپذیرید که ما در چهار دهه اخیر در حوزه 
فرهنگی به ویژه در بخش ورزش نتوانستیم 
خوب عمل کنیم. بخش های مختلف از جمله 
خود وزارت ورزش در این مسائل نقش داشتند. 
وزارت ورزش حوزه ای به نام معاونت فرهنگی 
دارد و کسانی که در این حوزه مسئولیت دارند 
باید گزارش بدهند در این سال ها چه کاری 
انجام دادند که امروز جوانان ما هیجانی تصمیم 
نگیرند؟ اعتقاد من این است که در این حوزه 
کم کاری شده است. ما ابزار این موضوع را در 
اختیار داشتیم اما نتوانستیم از آن بهره برداری 
کنیم و علتش هم این است که افراد کارآمد و 
آگاه در این جایگاه ها ننشسته اند که این مهم 
را به سرانجام برسانند؟ چه بخواهیم و چه 
نخواهیم در حال حاضر ورزش در دنیا ابزار 
سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی است و 
تمام دنیا به خوبی از آن بهره برداری می کنند اما 
ما یک نگاه زودگذر و هیجانی و مبتنی بر نتیجه 
به ورزش داریم و تا زمانی که این شرایط وجود 
دارد، شاهد این به هم ریختگی ها خواهیم بود. 
تفکر مدیران ما، حرفه ای نیست. ضمن اینکه 
برخی اصلا مدیر نیستند. یک مدیر حرفه ای 
و دوراندیش همیشه سعی می کند به گونه ای 
عمل کند که اعتبار و شخصیت سازمانش را ارتقا 
بدهد اما برخی افراد اعتبارشان را از سازمان شان 
می گیرند. هر زمانی که یک سازمان اعتبارش 
را به صورت متقابل از مدیر و مدیر از 
سازمان گرفت، نشان می دهد آن سازمان، 

پویا و دارای اعتبار است.  

  مهم اینکه آقای درویش 
استقبال  اینکه  بر  علاوه 
عجیبی از رونالدو داشتند، 
به  هم  جالبی  واکنش 

حضور دخترشان در این مراسم نشان 
دادند. 

من در یک جمله بگویم آقای درویش اشتباه 
کرد و خوش سلیقگی نکرد. ایشان می توانست 
بهتر از این تصمیم بگیرد و رفتار کند . به اعتقاد 
من ایشان خودش تولید حواشی کرد و بار 
روانی منفی روی تیم خودش گذاشت. من 
به عنوان کسی که اتفاقات را رصد می کردم، 
برداشتم این است که پرسپولیس پیش بازنده 
تلقی شد. مدیران دیگر باید از این اتفاقات 
تجربه بگیرند و به نوعی عمل کنند که هم شان 
خودشان و هم شان سازمان یا باشگاه شان 
را محفوظ نگه دارند. ای کاش آقای درویش 
یک نماینده ای از خودشان می فرستادند، نه 
اینکه خودشان به عنوان مدیرعامل باشگاه 
به استقبال بروند.  این نشان می دهد ما در 
مجموعه مان پروتکل تعریف شده ای نداریم. 
رونالدو یا هر کسی که می خواهد باشد، اگر 
پروتکل تعریف شده ای وجود نداشته باشد، 
مشکل می شود که باید چطور عمل کرد. 
اگر مدیرعامل باشگاه حریف هم با تیم شان 
آمده بود، طبیعی بود مدیرعامل پرسپولیس 
هم به استقبال برود اما اتفاقی که رخ داد، 
درست نبود و می توانست بهتر باشد. آقای 
درویش از دوستان ما است اما باید بپذیرد که 
تصمیم درستی نگرفت و باید از افراد آگاه تری 
مشورت می گرفت که حضور پیدا کند یا خیر. 
به هر جهت امیدوارم این برای مدیران دیگر 

تجربه شود. 

  شما استقبال مردم از رونالدو را 
مربوط به عدم فرهنگ سازی می دانید 
اما این سوال ایجاد می شود که مگر یک 
جوان ایرانی چندبار فرصت مواجهه با 
اسطوره ای مثل رونالدو را دارد؟ چه بسا 
که این اتفاقات در کشورهای دیگر هم 

رخ می دهد. 
ما باید هر رفتار احتمالا غلطی که در 
کشورهای دیگر دارند، انجام بدهیم؟ ما فرهنگ 

و ادبیات خاص خودمان را داریم. انتقاد من از 
این بعُد است که ای کاش به جای اسطوره های 
هیجانی که تاریخ مصرف شان در یک مدت تمام 
می شود، این تعلیم را به جوان ها می دادیم که 
افراد علمی و اثرگذار جامعه را بشناسند. خوب 
است که برخی از اندیشمندان و متفکران را هم 
به عنوان اسطوره به جوان ها معرفی کنیم؛ اتفاقا 
این دسته افراد ماندگار هستند. آقای رونالدو 
قابل احترام هستند اما اینها تاریخ مصرفی دارند 
که یک روز تمام می شود اما متفکران و عالمان 
جامعه بسیار مهم هستند. باید فرهنگ سازی 
کنیم که هر فردی در جایگاه خودش مورد 
احترام قرار بگیرد و اینگونه نباشد که ذهن 
جوان ها مستقیم به سمت مسی و رونالدو و... 
برود. نظر شخصی من این است که این شکل از 

فرهنگ اسطوره  سازی، هدفمند است. 
وقتی می گوییم دنیا به ورزش به عنوان یک 
ابزار سیاسی نگاه می کند، همین است. اینکه 
جامعه ای به این سمت و سو برود که فقط درباره 
امثال رونالدو و مسی و... صحبت شود، یک 
مدل استثمار نوی فکری محسوب می شود. من 
نمی گویم که هیجانات جوانی نادیده گرفته شود 
اما اینکه ما کار فرهنگی را فراموش کنیم و نسل 
جوان را به سمتی نبریم که منطقی فکر کند، 

کار درستی نیست. 
من شهرت امثال رونالدو و مسی و... را نفی 
نمی کنم اما وقتی پایان می پذیرند، تمام شده 
است. شما بالاتر از پله و مارادونا و... که ندارید اما 
همین ها هم وقتی دوران قهرمانی هایشان تمام 
می شود، افول می کنند و یک اسطوره تاریخی 

می شوند. 
صحبت من این است که اگر از یک جوان 
سوال کنیم موضوع نازایی در کشور را کدام 
دانشمند ما در ایران برطرف کرد، بتواند به 
سرعت بگوید مرحوم کاظمی آشتیانی است. 
من نمی گویم استقبال نشود. همه چیز به جای 
خودش، اما اینکه ما تحت تاثیر یک استثمار 
فکری که دیگران از بیرون هدایت می کنند، 

قرار می گیریم، درست نیست.

الخاندرو بالده )19 ساله( تا سال 
2028 به عنوان بازیکن بارسا به 
فوتبالش ادامه خواهد داد. باشگاه 
بارسلونا روز چهارشنبه اعلام کرد 
که مدافع چپ جوان قراردادش را 
برای پنج فصل آینده تمدید کرده و 
این بازیکن آینده دار بند فسخ یک 
میلیارد یورویی نیز دارد تا تداوم 

حضور او را تضمین کند.

دکتر زهره هراتیان که برای 
نظارت بر دیدار پرسپولیس- 
النصر در لیگ قهرمانان آسیا 
در ورزشگاه آزادی حضور یافته 
بود، پیش از مسابقه آخرین 
پروتکل های FIFA و AFC را هم 
به تیم پزشکی آموزش داد و با 
همراهی عوامل برگزارکننده 
مسابقه تا پایان در کنار زمین ماند. 

 نواف الاغیدی کم کارترین بازیکن 
النصر در روز پیروزی بزرگ این تیم 
بود. روز سه شنبه و در اولین دیدار 
سرخ ها در لیگ قهرمانان آسیا، 
پرسپولیس حتی یک شوت در 
چارچوب نداشت تا طرفداران این 
تیم با کنایه بنویسند که حتی اگر 
النصر بدون گلر هم به ایران می آمد، 

مشکلی برایش پیش نمی آمد. 

ت
شــ

س نو
عک

        بیکار   تمدید پزشک خانم

آرمان ملی: پرسپولیس در حالی اولین دیدار خود در 
لیگ قهرمانان آسیا مقابل یاران رونالدو را واگذار کرد که 
چمن ورزشگاه آزادی کیفیتی در حد یک بازی بین المللی 

را نداشت. 
   مصدومیت ترابی

حقیقت پزشک تیم در خصوص مصدومیت دو بازیکن 
پرسپولیس، گفت: آسیب دیدگی مهدی ترابی را همه 
دیدند. بدشانسی بدی بود. او گفت: خودش گفت که پایش 
در یک چاله رفت که پیامد آن پیچیدن مچ پایش بود. ما 
بلافاصله اقدامات پزشکی اولیه را انجام دادیم ولی برای 

ارزیابی دقیق تر به معاینه و شرح حال بعدی نیاز است. 
   کاپیتان پرسپولیس 

امید عالیشاه کاپیتان پرسپولیس درباره کیفیت پایین 
چمن ورزشگاه آزادی و اینکه مصدومیت ترابی هم به دلیل 
بد بودن زمین بود، گفت: الان حرف بزنم می گویند بهانه 
می آوریم. حتی در تیم های دیگر هم بودم تا الان ندیدم که 
زمین اینقدر بد باشد. شرم آور بود که مقابل تیم بزرگی مثل 
النصر با ستاره هایش در این زمین بازی کنیم. النصری ها 
از ما می پرسیدند که مزرعه است یا زمین چمن؟! عالیشاه 
در واکنش به اینکه رونالدو هم از کیفیت چمن ناراضی بود، 
خاطرنشان کرد: نه تنها رونالدو، بلکه بازیکنان خود ما هم از 
وضعیت بد زمین آزادی شاکی بودند. روز قبل از بازی زمین 
را دیدیم و هنگ کردیم. قبل از اینکه به پرسپولیس هم 
بیایم ندیده بودم کیفیت زمین به این شکل باشد، در این 

۱۰ سال هم که جای خود دارد. 
   صحبت بازیکن النصر

محمد قاسم، بازیکن النصر و بهترین بازیکن این دیدار 
در نشست خبری پس از این دیدار اظهار کرد: به لطف خدا 
توانستیم بازی خوبی ارائه کردیم. از کیفیت چمن ورزشگاه 
راضی نبودیم و اصلا کیفیت خوبی نداشت با این حال 
توانستیم این وضعیت را کنترل کنیم و پیروز از ورزشگاه 

خارج شویم.
   صحبت رافت 

پایان رافت پیشکسوت فوتبال در این خصوص اظهار 

کرد: یک زمین چمن خوب در ایران نداریم در حالی که لیگ 
عربستان همانند باشگاه های انگلیس می ماند این قدر که 
از زمین چمن باکیفیت، عالی و استاندارد برخوردار است. 
رافت تصریح کرد: اگر از زمین چمن و امکانات بهتری در 
آزادی برخوردار بودیم قطعا شاهد بازی زیبا و پرگل تری 
بودیم در حالی که بدی زمین چمن روی کیفیت هر دو تیم 
تاثیر بدی گذاشته بود و بازیکنان هر دو تیم مرتب دچار 

مصدومیت می شدند. 
   نظر فرکی

حسین فرکی مربی پیشین تیم ملی فوتبال در پاسخ به 
این پرسش که نامناسب بودن زمین چمن آزادی چقدر در 
کاهش عملکرد بازیکنان پرسپولیس تاثیرگذار بود؟ افزود: 
کیفیت زمین چمن برای هر دو تیم بود، البته بدشانسی ای 
که پرسپولیس در این دیدار داشت مصدومیت ترابی و اخراج 
سرلک بود که در ادامه بازی به این تیم آسیب زد. هر چند 
معتقدم نبض بازی در اختیار النصر بود و بهتر از پرسپولیس 
بازی می کرد در حالی که انتظار داشتیم این تیم چیزی از 
النصر کمتر نداشته باشد. مربی پیشین تیم ملی فوتبال با 
بیان اینکه از زمین لغزنده و ناهموار آزادی متعجب شده، 
افزود: من زمین چمن آزادی را خیلی وقت بود که ندیده 
بودم و در بازی روز گذشته پرسپولیس و النصر دیدم که چه 
شرایط بدی پیدا کرده است. این مساله برای فوتبال ما بد 
است در حالی که تیم های عربی بهترین و استانداردترین 

زمین های چمن را دارند. 
   جواب توسعه و نگهداری اماکن ورزشی

سرپرست شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
کشور با بیان اینکه برخی  با ذره بین دنبال نیمه خالی لیوان 
هستند، گفت: چمن آزادی با فرمان مسئول پرسپولیس 
نگهداری شد. مهیار عسگریان در گفت وگو با تسنیم، 
درباره روند آماده سازی ورزشگاه آزادی برای برگزاری 
دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و النصر عربستان در 
لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: همه برای آماده کردن 
ورزشگاه بسیج شده بودند. فکر می کنم با توجه به اینکه 
در حین بازسازی و بهسازی بودیم توانستیم نمره قبولی از 

مردم بگیریم؛ هر چند نباید راضی باشیم. زمانی می توانیم 
راضی باشیم که مردم خوشحال و خشنود باشند. طبق 
چیزی که ما دیدیم بازخوردها از سوی مردم بد نبود و باید 
از آنها تشکر کنیم. وی در واکنش به بحث آبیاری چمن 
ورزشگاه آزادی از آب دریاچه این مجموعه تصریح کرد: 
اینطور نیست. آب از چاه  به دریاچه می رود ولی برعکس آن 
را نداریم. آب دریاچه نیز آب چاه است. نمی دانم چرا این 
خبر منتشر شده است. آب چاه مجموعه است که به دریاچه 
می رود. سرپرست شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
کشور در مورد انتقاد عربستانی ها از کیفیت چمن ورزشگاه 
آزادی خاطرنشان گفت: اگر مصاحبه تصویری یا صوتی از 
مسئولان عربستانی را داشته باشیم، ممنون می شوم. اینکه 
از قول افراد درباره موضوعات صحبتی کنیم، کم لطفی 
است! عسگریان در خصوص انتقادهای یحیی گل محمدی 
و بازیکنان پرسپولیس از مصدومیت مهدی ترابی به دلیل 
کیفیت چمن ورزشگاه آزادی خاطرنشان کرد: به باشگاه و 
تیم پرسپولیس خسته نباشید و خدا قوت می گویم. بازی 
برد و باخت دارد و امیدوارم این شکست پرسپولیس در 
آینده جبران شود. دعا می کنیم پرسپولیس مثل همیشه 
جنگنده و پرقدرت ظاهر شود و نتایج خوبی بگیرد اما در 
رابطه با مصدومیت ترابی که گفته می شود به دلیل چمن 
مصدوم شده هم من در ورزشگاه حضور داشتم و هم چند 
بار صحنه مصدومیت را بررسی کردم و ندیدم که پای ترابی 
خالی شود یا در چمن گیر کند. آرزو می کنیم اتفاق خاصی 
برای هافبک پرسپولیس نیفتاده باشد و بهبودی او زودتر 
حاصل شود. سرپرست شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشی کشور در واکنش به اینکه پرسپولیس و استقلال 
نه تماشاگر دارند و نه از کیفیت چمن راضی هستند و 
شاید دیگر در آزادی به میدان نروند، گفت: بحث حضور 
تماشاگر و بلیت فروشی دست ما نیست. برگزاری هر بازی 
هزینه دارد. نگهداری چمن و تأسیسات هزینه دارد. وقتی 
آپارتمانی داشته باشید باید برای نگهداری آن هزینه کنید. 
اگر این دو تیم بخواهند به ورزشگاه دیگری نیز بروند باید از 

جیب شان هزینه کنند. 

وقتی کیفیت چمن مناسب یک دیدار بین المللی نیست وقتی کیفیت چمن مناسب یک دیدار بین المللی نیست 

مزرعه ای به اسم ورزشگاه آزادی! مزرعه ای به اسم ورزشگاه آزادی! 


